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Fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 633 (FLF alm. del) stillet den 19. 
september 2013 efter ønske fra René Christensen (DF)

Spørgsmål nr. 633:

”Vil ministeren tage spørgsmålet om produktion af sødmælkskalve op i EU-regi og stille forslag om, 
at det danske forbud mod denne produktionsform udbredes til alle lande indenfor EU?”

Svar:

Jeg mener ikke at produktion af sødmælkskalve er acceptabel. Det er ikke dyrevelfærdsmæssigt 
forsvarligt at opdrætte kalve på den måde.Derfor stiller vi også krav til, hvordan man fodrer sine 
kalve i Danmark, så det ikke er muligt at lave den form for opdræt herhjemme. 

Det er desværre en udbredt produktionsform, ikke bare i Holland, men i flere andre europæiske 
lande, så problemet vil skulle løses på europæisk niveau.

Derfor har jeg også allerede meldt ud, at jeg vil rejse sagen i EU. Der pågår i EU arbejdemed en ny 
fælles dyrevelfærdslovgivning, som jeg forventer, at Kommissionen fremsætter forslag til i løbet af 
2014. Under forhandlingerne af den lovgivning, vil jeg gøre, hvad jeg kan, for at vi adresserer 
problemstillingen i EU.

Karen Hækkerup
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